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Den regionale Lægemiddelkomite 

Sekretariat 

Jernbanegade 3B, 2.sal 

4000 Roskilde 

Tlf.: 47 32 90 04 

E-mail: rs-lmk@regionsjaelland.dk 

 

Direkte tlf.: 47 32 90 40 

E-mail: rs-lmk@regionsjaelland.dk 

  

www.regionsjaelland.dk 

 

Lægemiddelkomitéens formål er at sikre rationel lægemiddelbehandling på Re-
gion Sjællands sygehuse, i overgangen mellem primær- og sekundærsektor og i 
almen praksis. Lægemiddelkomitéen skal bidrage til at skabe sammenhæng og 
sikkerhed i den medicinske behandling til gavn for patienter og samfund. 

Referat 
 

 

O: til Orientering  
K: til Kommentering 
D: til Drøftelse 

  

Mødetitel Regional Lægemiddelkomite møde 

Sted Sjællands Universitetshospital, Roskilde 
Vestermarksvej 16, lokale 1  
(Ved auditorium og personalekantine) 

Dato/tid Den 24. oktober 2016 kl. 14-16.00 

Deltagere Knut Borch-Johnsen, formand (knbo) 
Stig Ejdrup Andersen, næstformand (seja) 
Inger Bjeldbak-Olesen, næstformand (ibo) 
Trine Toft, faglig sekretær (trne) 
Lene Stenbek (lesk) 
Niels-Jørgen Løkkegaard (nlo) 
Jens Due Lomholdt (jelo) 
Michael Schmidt (mshd) 
Susanne Johansen (sjos) 
Pernille R. Mathiesen (pemt) 
Bettina Gregersen (bg) 
Gitte Madsen (gm) 
Mikala Holt Havndrup (mhhv) 
Rikke Kudahl Jensen, referent (rkuj) 
 
Ved pkt. 4 deltog medlemmer fra Lægemiddelkomitens AK-udvalget (Gunnar 
Vagn Hagemann Jensen (gvj), Maja Jørgensen (majjoe), Troels Wienecke 
(trw), Mikkel Helleberg Dorff (mihd), Susanne Lis Larsen (slarsen) og Britt 
Falskov(bkv)) 

Afbud Lars Munck (lkmu) 

Agenda 

 1. Godkendelse af dagsorden (K) 
2. Opfølgning til godkendt referat v/alle (K) 
3. Orientering v/knbo, seja (O) 
4. AK-behandling ”opgavedeling på AK-området” v/knbo 
5. LMK budget 2016 v/ibo (D) 
6. Medicin Task Force - status v/knbo, lesk (O) 

7. LMK konference 2016 v/seja (O) 

8. Evt. v/alle 
9. Punkter til kommende møde v/trne (D) 

Kommende møder: 

 19. januar 2017 
3. april 2017 
31. maj 2017 
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1. Godkendelse af dagsorden v/alle (K) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at: 
- dagsorden godkendes 
 
Sagsfremstilling: - 
 
LMK bemærkninger: 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
 

2. Opfølgning til godkendt referat fra 1. september 2016 v/alle (K) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at: 
- informere om relevant opfølgning til godkendt referat fra 1. september 2016 
 
Sagsfremstilling: - 
 
LMK bemærkninger: 
Der var ingen opfølgende kommentarer til det godkendte referat. 
 
 

3. Orientering v/knbo, seja (O) 

 Tværregionalt forum for koordination af medicin v/knbo, seja 
Der vil blive afholdt fire årlige møder, der suppleres med løbende skriftlig kommuni-
kation ved behov. Kommissorium, forretningsorden og referater fra møder vil blive 
offentligt tilgængeligt. 

 Organisering af næstformandskab v/knbo 
Kommissorium for Den Regionale Lægemiddelkomite er blevet opdateret. Ændrin-
gen er godkendt af Lars Onsberg Henriksen og kræver ikke yderligere godkendelse i 
Sundhedsforum.  

 DanNOAC v/knbo 
Dansk Kardiologisk Selskab og Hjerteforeningen ønsker at gennemføre et sammenlig-
nende studie af de 4 NOAK-præparater, som er markedsført i Danmark. I den anled-
ning har de rettet henvendelse til de 5 regionale lægemiddelkomiteer, der har valgt at 
svare samlet gennem det nyoprettede ”Forum for tværregional koordination af medi-
cin”. De 5 komiteer er enige om, at de ikke kan anbefale at studiet gennemføres i den 
nuværende form. 

 Procedure for prævurdering af nye lægemidler – opfølgning v/seja 
Procedure for prævurdering af nye lægemidler, der ikke er vurderet af RADS eller 
KRIS, blev drøftet på LMK-mødet d. 18. dec. 2013 pkt. 5 ”Prævurdering af nye læge-
midler.” Det blev aftalt at Sygehusapoteket og Klinisk farmakologisk Enhed løbende 
screener og evt. prævurderer nye lægemidlers plads i terapien. Ved særligt behov 
for supplerende vurdering af regional anvendelse, sættes emnet på til drøftelse ved 
kommende LMK-møde”.  
Årligt screenes ca. 40 lægemidler, hvoraf ca. to har potentiale til at påvirke medicin-
budgettet betragteligt. Lægemiddelkomiteen orienteres fremadrettet om de lægemid-
ler, der er blevet screenet. Formandskabet vil beslutte hvor ofte og hvordan LMK skal 
orienteres (knbo).  
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Der er desuden ønske om, at de praktiserende læger informeres om patentudløb på 
markedsførte lægemidler, særligt i de tilfælde hvor der bliver markedsført generika, 
der ofte medfører et prisfald. Lægemiddelenheden vil vurdere, om og hvordan denne 
information kan formidles - eventuelt via Praksisinfo (mhhv, gm) 

 
 

4. AK-behandling ”opgavedeling på AK-området” v/knbo (D) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at:  

- drøfte den fremtidig opgavefordeling på AK-området  
- træffe beslutninger for de delelementer hvor LMK egenhændigt kan træffe afgørelser. 

 
Sagsfremstilling: 
LMK har fokus på AK behandlingen og ønsker at skabe større sammenhæng og en klar an-
svarsfordeling mellem de forskellige regionale instanser, der spiller en rolle i forhold til AK-
behandlingen. Der tages udgangspunkt i notat om ’AK-behandling i Region Sjælland’. 

 
LMK bemærkninger: 
Den fremtidig opgavefordeling på AK-området blev drøftet. Kommentarer og forslag vil bli-
ver indarbejdet i det endelige dokument. Elementer der kræver involvering af andre funktio-
ner i Region Sjælland vil blive viderebragt (knbo).  
 
Følgende blev bl.a drøftet:  

 Det er nødvendigt at IntraMed eller tilsvarende system implementeres via integration 
til Sundhedsplatfomen. Sundhedsplatfomen kontaktes og AK-udvalget informeres 
(trne) 

 Kvalitet og Udvikling er ved at evaluere på AK-klinikkernes arbejde. Der tages kontakt 
til Peder Ring, for at sikre at indsatserne koordineres (knbo) 

 Det er enighed om, at AK-behandlingen bør være et samarbejde mellem involverede 
behandlere: fx kirurger, AK-klinik, neurolog og praktiserende læge 

 Der er behov for at kigge på de opgaver, der potentielt kan varetages af AK-klinik-
kerne og som vil løfte den samlede behandling for patienterne 

 Involvering af og samarbejde mellem alle relevante aktører vil have betydning for, at 
vi i regionen kan løfte både de akutte, de sub-akutte og øvrige behandlinger i relation 
til AK-behandlingen 

 Forslag om etablering af en fælles regional information, der kan rådgive både behand-
lere og patienter fx i forbindelse med planlagte og akutte kirurgiske indgreb  

 Udlevering af medicin til patienterne i forbindelse med bridging bør være ens i hele 
regionen 

 Formandskabet vil vurdere, hvordan læring fra UTH rapporter kan udnyttes endnu 
bedre og hvilke tiltag, der kan udbredes i hele regionen for at forebygge utilsigtede 
hændelser 

 Det ønskes at Kvalitet og Udvikling sikrer, at AK-klinikkerne bliver en fælles regional 
funktion 

 
 

Derudover blev der stillet spørgsmål til seneste RADS-behandlingsvejledning og den procent-
vise fordeling der er angivet for NOAK og warfarin behandling. AK-udvalget vil efterfølgende 
modtage svar på sagsfremstillingen, med kommentarer fra LMK (trne, rkuj, knbo). 
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5. LMK budget 2016 v/ibo (O) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at: 

- tage orienteringen til efterretning 
 
Sagsfremstilling:  
Sygehusapoteket og Sjællands Universitetshospital har aftalt, at midler til afholdelse af kon-
ference, kurser samt andre mindre udgifter vedr. lægemiddelkomiteen overføres fra Sjæl-
lands Universitetshospital til Sygehusapoteket, som i forvejen forstår den sekretariatsmæs-
sige betjening af lægemiddelkomiteen. Det er aftalt, at der overføres 300.000 kr. fra 2017, 
men 250.000 kr. i 2016, idet Sjællands Universitetshospital i år fortsat disponerer og afhol-
der kurser i relation til lægemiddelkomiteen. 

De overførte midler for 2016 skal således primært dække Lægemiddelkonferencen. 

I starten af 2017 skal Lægemiddelkomiteen drøfte anvendelsen af budgettet for 2017. 
 
LMK bemærkninger: 
Orienteringen blev taget til efterretning. 
 
 
6. Medicin Task Force - status v/knbo, lesk (O) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at:  

- tage orienteringen til efterretning 
 

Sagsfremstilling: - 
 
 
LMK bemærkninger: 
Intet nyt at berette. Der afholdes møde sidst i denne uge. 
 
 
7. LMK-Konference 2016 v/seja (K) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at:  

- tage orienteringen til efterretning 
 
Sagsfremstilling:  
- 
 
LMK bemærkninger: 
Der er på nuværende tidspunkt 109 tilmeldt, heraf en del sygeplejersker. Yngre læger savnes 
generelt til konferencerne. Der skrives ud til sygehusledelserne, afdelingsledelserne og de ud-
dannelsesansvarlige med opfordring til at prioritere deltagelse af de yngre læger, der så i til-
gift efterfølgende kan videreformidle til afdelingen ud fra udleveret materiale. (formandskab, 
LMK sekretariat).  
Der er udsendt mail til de praktiserende læger med opfordring til at deltage (gm).  
 
Der arbejdes videre med, om der kan lægges film eller lignede på nettet efter Lægemiddel-
konferencen. Der er reserveret en filmfotograf til opgaven. 
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Efter: Frist for tilmelding vil blive forlænget til den 11. nov. 2016. 
 
Der bliver ikke afholdt LMK-konference næste år grundet implementering af Sundhedsplat-
formen. Året vil blive brugt til at evaluere og eventuelt nytænke hvilke format LMK ønsker for 
konferencen fremover. Fremadrettet er det vigtigt, at der bliver valgt en tovholder og budget-
ansvarlig i LMK konferencegruppen (jævnfør drejebog for LMK konference), samt at alt kom-
munikation går via én officiel indgang/postkasse. 
 
Vær opmærksom på, at medlemmer af LMK hver især selv skal tilmelde sig konferencen. 
 
 

8. Evt. v/alle 

 
LMK bemærkninger: 
Pemt: Det Sundhedsfaglige Råd for pædiatri har fået en henvendelse angående Sunhedsplat-
formen, hvor valg af medicin til pædiatriske patienter er problematisk. Pernille efterspørger, 
om det via LMK kan løftes op på national plan, så børnemedicin bliver opprioriteret.  
Lesk kommenterer, at Sundhedsplatformen er ved at gennemgå visse order sets med henblik 
på forbedringer.De Sundhedsfaglige Råd opfordres til selv at være opsøgende og eventuelt 
kontakte klinisk farmakolog Stig Ejdrup Andersen eller klinisk farmaceut Hanne Nielsen, 
hvis de opdager problemer i relation til Sundhedsplaformen og den medicin der indgå i order 
sets. 
 
 

9. Punkter til kommende møder v/trne (D) 

Indstilling: 
Det indstilles til LMK at:  
- Prioritere og supplere liste over emner til kommende møder 

 

Sagsfremstilling: - 

 
LMK bemærkninger: 
Der blev ikke foretaget yderligere prioritering og supplering. 
 
 

Rikke Kudahl 
Referent for LMK, Klinisk farmaceut 


